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Praznovanja
ob
materinskem
dnevu

Ob materinskem dnevu 
so pripravili praznovanje 
v vseh krajevnih skupnostih.
Na posnetku zgoraj utrinek 
iz praznovanja v Majšperku, 
kjer so otroci prikazali vloge 
svojih mamic in babic.
S svojo lutkovno predstavo 
so osnovnošolci v Stopercah 
razveselili svoje mame 
ter ostale prisotne (slika levo).
Za popestritev sta v vlogi moža 
in žene tudi poskrbela Veronika 
Kolar in Adolf Kopše s skečem 
»Zakonske zdrahe«
(slika spodaj).
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Ob velikonočnih 
praznikih želimo 

vsem občankam in 
občanom veselo 

in duhovno bogato 
družinsko praznovanje.

Št

\y
-»*-»

V
w w w w xw w



2. STRAN ŠTEVILKA 10 - D0B11E
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- MASSNJE

Zima — čas za počitek ali čas za razmišljanje
Koledarska zima, ki letos traja do 

20. 3. 1998 je prav muhasta. V tem 
času bi se naj spočila narava in člo
vek, narava bi naj bila pokrita z de
belo snežno odejo, a v naravi ni tako, 
ves zimski čas nam sije prijetno sonce. 
Ljudje se sredi zime ukvarjamo s 
spomladanskimi opravili.

Čeprav nam letošnja zima ne nudi 
zimskih radosti, nam še vedno ostaja 
čas za razmišljanje.

Moja razmišljanja so največkrat us
merjena k razvoju za boljši jutri v naši 
občini in to:

1. kako zagotoviti povezanost, so
delovanje, družabnost med ljudmi.

2. kako zagotoviti čimveč skup
nih materialnih dobrin za delo in 
življenje občanov.

Za doseganje dobrih rezultatov in 
vzdušja v posamezni skupnosti je 
pomembno sodelovanje med ljudmi. 
Najpogostejša oblika združevanj so in
teresna združevanja ljudi, kot so 
društva, politične stranke in verske 
skupnosti.

Temeljna človekova lastnost je, da 
je družabno bitje. Njegova osnovna 
celica je družina. Zaradi zadovolje
vanja svojih in drugih potreb je zelo 
dobro, da se ljudje povezujejo in 
družijo. Posebna zahvala gre vsem tis
tim, ki ne iščejo lastnih koristi in s 
svojim prostovoljnim delom mnogo 
prispevajo k razvoju zdrave družbe.

Društva...

Ugotavljam, da imamo na območju 
Občine Majšperk veliko društev, kjer 
se člani združujejo in povezujejo v ne
profitne skupnosti za uresničevanje 
svojih interesov.

Člani stanovskih društev (upokojen
ci, invalidi, ...) se povezujejo pred
vsem zaradi druženja, srečanj, izletov, 
izobraževanja in medsebojne pomoči.

Največ ali pa skoraj v glavnem so 
vsa gospodarsko interesna društva iz 
področja kmetijstva, kjer se povezu
jejo kmetice in kmetje. Njihovo pove
zovanje in izobraževanje korist njim 
samim, a njihove aktivnosti tudi dru
gim.

Lovci in ribiči poleg lova skrbijo s 
svojimi gojitvenimi načrti za ravno
vesje živali v naravi, na področju

športne dejavnosti pa jih srečujemo iz
ven meja občine in celo države.

Za uresničevanje potreb s področja 
športa in rekreacije delujejo planinska 
in številna športna društva.

Ljubitelji kulture in prosvete se 
povezujejo z namenom sodelovanja, 
da lažje kot skupina predstavijo jav
nosti rezultate dela, pa naj bo doma ali 
v tujini, za kar pa je potrebno vložiti 
mnogo prostovoljnega dela in se mar
sičemu odreči.

Nobene osebne koristi, razen zado
voljstva, pa nimajo člani, ki so vklju
čeni v humanitarna društva, kot so 
RK, karitas, gasilci in drugi. Ti po
magajo ljudem v stiski, ko jim po
skušajo oblažiti posledice nesreč s 
svojim delovanjem.

V občini poskušamo dejavnosti dru
štev pospeševati in zato jih tudi fi
nančno podpiramo, glede na njihov 
pomen, njihove naloge in aktivnosti, 
kijih izvajajo za širšo družbo.

Zelo sem vesel dobrih vodij teh 
skupnosti (društev), ki upajo pove
dati, da sedaj dobijo več denarja kot 
prej. Nekateri peljejo tudi več aktiv
nosti in vesel sem tudi tistih, ki upajo 
povedati resnico, da se tudi z manj de
narja da več narediti, če so ljudje 
složni, ne iščejo svojih koristi in ne 
podtikajo nezaupanja, ampak gradijo 
na izkušnjah preteklosti.

Politične stranke...

Z razvojem demokracije se je tudi 
pri nas razvil večstrankarski sistem. V 
občini je registriranih več strank, ki za 
svoje delovanje pridobivajo tudi del 
sredstev iz občinskega proračuna na 
osnovi sprejetega odloka.

Politične stranke združujejo člane 
na osnovi določene ideologije in pro
grama dela posamezne stranke.

Delo političnih strank je lahko zelo 
različno: ohraniti oblast, sodelovati pri 
odločanju, peljati določene aktivnosti 
in naloge za zadovoljevanje potreb 
družbe in drugo.

Nekatere politične stranke svoje ak
tivnosti pokažejo le ob volitvah, po
tem pa njihovo delo zamre. Zato je za 
pravo oceno delovanja strank potrebno 
njihovo delo spremljati ves čas, ne pa 
samo v času volilne kampanje — 
seveda pa o tem naj sodijo volivci. 
Opažam, da včasih prihaja pri tem 
razredno — slojnem razčlenjevanju

družbe tudi do nepotrebnih govoric, 
podtikanj ali celo laži, in to zaradi pre
malo znanja in izkušenj pri takšnih 
povezovanjih ter predvsem zaradi po
manjkanja politične kulture posa
meznikov.

Župnijske skupnosti...

Na območju naše občine imamo 
štiri župnijske skupnosti ali fare. V te 
je vključenih po statističnih podatkih 
večina prebivalcev občine. Zgodovina 
nam pove, da imajo župnije večstolet
no tradicijo delovanja, kar dokazujejo 
pisni viri in prečudoviti kulturni spo
meniki, ki so nam vsem v ponos.

Tako lahko ugotavljam, da so posa
mezni občani vključeni v eno, dve ali 
več prej naštetih oblik združevanja, 
zato je potrebno izredno pozornost 
posvetiti sodelovanju le teh za dose
ganje skupnih ciljev, ki jim pravimo 
— razvoj občine.

Seveda pa so glavne naloge občine 
pri zagotavljanju materialnih dobrin 
za delo in življenje občanov na po
dročju šolstva, otroškega varstva in 
sociale, zdravstva, kulture, predvsem 
pa na področju urejanja prostora: 
urejanje cest, preskrba z vodo in 
druge komunalne dejavnosti z upo
števanjem varovanja naravne in kul
turne dediščine.

O vlogi in delu temeljne lokalne 
samoupravne skupnosti — občine, 
njenih ožjih delov — krajevnih 
skupnosti in drugih začasnih 
združenj — gradbenih odborov, pa 
v naslednji številki,...

Župan Franc Bezjak



Bolečka vas k 

občini Majšperk
Vaščanom Bolečke vasi se končno 

uresničujejo dolgoletne želje — pri
ključitev k Občini Majšperk na refer
endumu, 19. 4. 1998. leta. Glede na 
lastne aktivnosti in sklepe Državnega 
zbora nam je odobren referendum za 
odcepitev od sedanje Občine Videm in 
priključitev k Občini Majšperk.

K tej odločitvi nas je vodilo dejstvo, 
da sta bila v letu 1993 izvedena dva 
referenduma za občane Ptujske Gore 
in občane Majšperk v Bolečki vasi ter 
pozitivno izglasovana. Naš kraj je že 
pripadal Občini Majšperk, zato še 
vedno živimo v prepričanju, da spa
damo tja, saj koristimo večino obsto
ječih infrastrukturnih objektov (pošta, 
zdravstveni dom, pokopališče, banka, 
kmetijska zadruga, lekarna, pripadamo 
pa še vedno pod faro Ptujska Gora, 
bližje pa so tudi gasilsko društvo, 
vrtec, šola in ostali prostori društev in 
organizacij). Najbolj pomembne pa so 
že obstoječe prometne zveze s cen
trom občine, ki jih z občino Videm 
sploh nimamo.

Glede na izraženo željo krajanov je 
bil imenovan iniciativni odbor, ki je 
izvedel vse potrebno in sicer od zbora 
krajanov, pridobil soglasje o odcepitvi 
od občine Videm in soglasje o pri
ključitvi od Občine Majšperk, vse do
kumente posredoval komisiji za Lo
kalno samoupravo in Državnemu zbo
ru ter končno dočakal pozitivno mne
nje državnega zbora.

Vsled navedenega apeliramo na 
občane Občine Majšperk, da podprejo 
naša prizadevanja in na referendumu, 
19. 4. 1998 glasujejo za našo pri
ključitev.

Predsednica vaškega odbora 
za izpeljavo aktivnosti za referendum 

Karolina Žinko

Državni zbor Republike Slovenije je 
na seji dne 19. marca 1998 sprejel Od
lok o razpisu referendumu in določitvi 
referendumskih območij za ustano
vitev občin ter za določitev oziroma 
spremembo njihovih območij in raz
pisu referenduma za spremembo imen 
in sedežev občin (OdRRDRO). Odlok 
je bil objavljen v Uradnem listu RS, 
št. 21, dne 19. marca 1998 ter začel 
veljati naslednji dan po objavi v Urad
nem listu Republike Slovenije.

V točki III. določitev referendumski 
območij za izločitev dela občine in nje
govo priključitev k sosednji občini, se 
pod zaporedno številko 6, kot referen
dumski območji določita:
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a) del občine Videm, ki naj bi se iz
ločil iz Občine Videm in priključil k 
sosednji občini Majšperk in obsega 
območje naselja BOLEČKA VAS.

Vprašanje, o katerem se odloča 
na referendumu, se glasi:

“Ali ste za to, da se naše referen
dumsko območje naselja Bolečka vas 
izloči iz občine Videm in priključi k 
občini Majšperk?”

Glasovalec glasuje tako, da na gla
sovnici obkroži besedo ZA ali PROTI.

b) Občina Majšperk, h kateri naj bi 
se priključil del sosednje občine Videm.

Vprašanje, o katerem se odloča na 
referendumu, se glasi:

“Ali ste za to, da se k občini Majšperk 
priključi del občine Videm, ki obsega 
območje naselja Bolečka vas?”

Glasovalec glasuje tako, da na gla
sovnici obkroži besedo ZA ali PROTI.

Zlatoporočenca Ribič iz Stanečke vasi
Zadnjo soboto v mesecu januarju 

sta stopila po 50-ih letih skupnega 
življenja pred matičarja ponovno Ma
rija in Janez Ribič iz Stanečke vasi. 
Svečani obred civilne poroke je pote
kal najprej v prostorih občine Maj
šperk, kjer je zlatoporočencema v 
imenu občine in tudi v svojem imenu 
čestital župan Franc Bezjak ter jima 
ob tej priložnosti zaželel še mnogo 
zdravih skupnih let življenja. Nato pa 
se je svečanost 
zlate poroke nada
ljevala še v majš- 
perski farni cerkvi 
svetega Miklavža, 
kjer sta si zakonca 
Ribič, kot pred 
50-imi leti, oblju
bila zvestobo, lju
bezen in skrb drug 
za drugega. Cer
kveni obred zlate 
poroke je vodil do
mači župnik Janko 
Frangež.

»31. januar 1948. 
leta je bil prav ta
ko lep in sončen 
kot današnja sobo
ta« se spominjata 
zlatoporočenca Marija in Janez in na
daljujeta: »Civilno sva se poročila na 
Ptujski Gori, cerkveno pa teden dni 
pozneje v cerkvi svetega Martina na 
Hajdini.« še zmeraj se, kot pravita, do
godka živo spominjata, kot da bi bilo 
včeraj. Skupnih 50 let življenja je hi
tro minilo, zakonska pot pa je kot 
vsem drugim, tudi njima naklonila 
mnogo lepih pa tudi manj lepih tre
nutkov. Kljub temu, da je bilo 
življenje v času njune mladosti veliko 
težje kot danes, sta znala s potrpljen
jem in medsebojno ljubeznijo prema
gati še tako velike življenjske preiz
kušnje.

Zlati ženin Janez Ribič seje rodil 6. 
novembra 1919. leta, zlata nevesta 
Marija, rojena Pulko pa 22. decembra

1926. leta. K Ribičevim v Stanečko 
vas se je primožila iz Hajdoš. Nekaj 
let je delala v Tovarni volnenih izdel
kov na Bregu, nato pa se je zaradi 
preobilice dela na kmetiji odločila 
ostati doma in se posvetila domačim 
opravilom in gospodinjenju. Mož Ja
nez pa je kot tkalski mojster v Tovarni 
volnenih izdelkov delal vse do svoje 
upokojitve. Danes, na jesen življenja 
si čas krajšata z delom na kmetiji. De

lata pač, kolikor zmoreta, pravita, na 
pomoč pa jima radi priskočijo tudi 
sosedje.

Posebno in pomembno poglavje iz 
življenja zakoncev Ribič so potovanja. 
V mladih letih sta obiskala in si ogle
dala znamenitosti nekaterih držav, 
med drugim sta bila v Franciji, na Ni
zozemskem, Norveškem, na Poljskem, 
v Izraelu in v Italiji, še danes jima ob 
tovrstnem pripovedovanju obraz žari 
od spominov. Če bi jima le še zdravje 
bolje služilo, bi se že jutri z veseljem 
odpravila novim doživetjem naproti. 
Pa srečno pot zakonca Ribič, če ne na 
potovanju, pa sicer v vajinem skup
nem življenju!

Katarina Klep-Černejšek

Zlatoporočenca Marija in Janez Ribič iz Stanečke vasi ob zdravici s 
poročnima pričama (levo Štefan Pulko in desno Marjan Aubelj).
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MAJŠPERK • OBMEJNA PROBLEMATIKA SE NADALJUJE

Bo prvega maja magistralna cesta v Gruškovju zaprta?

Zgodba o sporni zapornici na 
mejnem prehodu v Gruškovju dobi
va nove razsežnosti. Petkovega ses
tanka v občini Majšperk, ki ga je 
sklical župan Franc Bezjak, sta se 
poleg razjarjene peščice Zetalčanov, 
ki jim zapornica vsakodnevno po
vzroča veliko hude krvi, udeležila 
tudi komandir Postaje mejne poli
cije Gruškovje Robert Bratkovič in 
Darko Veselič s Carinarnice Mari
bor. Slednji je že na začetku sestan
ka priznal, da problematike ne poz
na dobro in da je tako rekoč “noter 
padel”, saj je kolega Podkrižnik na 
bolniški. Sestanka se kljub povabilu 
ni udeležil župan Občine Videm, 
Franc Kirbiš, ki bi na vprašanje, 
zakaj krajani Žetal edini nimajo da
ljincev za sporno zapornico, lahko 
po mnenju udeležencev sestanka 
najbolje odgovoril.

Obmejna problematika na lokalni ce
sti Kozminci — Gruškovje se stopnjuje 
iz meseca v mesec že dalj časa. Najbliže 
je bila rešitvi julija lani, ko je pričela 
delovati zapornica z daljincem, toda le 
za občane Vidma, ki živijo v neposredni 
bližini mednarodnega mejnega prehoda. 
Krajanom Žetal oziroma Občini 
Majšperk, kot so zatrdili predstavniki 
petkovega srečanja, nihče nikoli ni 
omenil možnosti pridobitve omenjenega 
daljinca. “Kot da smo dmgorazredni 
slovenski narod, za katerega naj ne bi 
veljale enake pravice kot za vse druge 
Slovence, razen pri plačevanju davkov 
in drugih dajatev državi” so se razburjali 
udeleženci srečanja, ki je bilo vse prej 
kot na kulturnem nivoju, a bi lahko to

srečanje pripeljalo do skupne razrešit
ve neljube situacije.

Očitki razjarjenih krajanov, ki jim je 
kri upravičeno zavrela, toda ne na pra
vem mestu, so leteli vsevprek. Od te
ga, da je mejni prehod Gruškovje 
sploh postavljen “na črno” — torej 
brez ustrezne dokumentacije, do lenih 
policistov, zaposlenih na Mejnem pre
hodu, ki se pod uniformo vsakodnevno 
izživljajo nad krajani, je tudi umestna 
bodica. Zapornica bi po njihovem 
mnenju morala stati na meji, se pravi v 
Zgornjem Gruškovju 1. Zagrozili so 
celo, da bodo 1. maja, če se problema
tika do takrat ne bo razrešila, zaprli 
magistralno cesto Hajdina — Macelj. 
Zapora ceste v Gruškovju bo trajala 
tako dolgo, dokler ne bodo ugodili

zahtevam in sporno zapornico presta
vili tja, kamor sodi.

Ker sta se napetost in temperatura 
na sestanku bližali že h kritični meji, 
glavni krivec nastale problematike — 
župan Občine Videm pa je bil odsoten, 
se je sklicateljem sestanka — Občini 
Majšperk zdelo najpametneje sestanek 
zaključiti. Po predlogu komandirja 
MPP Gruškovje, Roberta Bratkoviča, 
naj bi bil prvi naslednji korak k raz
rešitvi problema čimprejšnji sestanek 
z županoma občine Videm in občine 
Majšperk. Po njegovem mnenju pa tre
nutno letijo vsi očitki le na ušesa poli
cije, ki pa spornih daljincev nima in 
jih krajanom tudi ne more dati.

Katarina Klep-Černejšek

S pričetkom letošnjega leta smo na 
območju naše občine dobili novega 
vodja policijskega okoliša Majšperk. 
Franca Šalamuna je zamenjal z novim 
letom Borut Štok. Vrata policijske pi
sarne na Bregu še naprej ostajajo za 
občane odprta ob istem času, in sicer 
ob ponedeljkih med 8.00 in 10.00 ter 
ob petkih med 16.00 in 18.00 uri.

Borut Štok prihaja iz Slovenskih go
ric. Delo in naloge policista opravlja 
že 9 let. V tem času je dokončal tudi 
Višjo šolo na Fakulteti za Organiza
cijske vede v Kranju. O svojem delu

Na vprašanja in očitke jeznih Žetalčanov o sporni zapornici na 
mejnem prehodu v Gruškovju odgovarjajo (od leve) Robert Bratkovič 
— komandir PMP Gruškovje, Darko Veselič — s Carinarnice Maribor, 
župan Franc Bezjak, ki je sestanek tudi sklical in vodil ter tajnik 
Marjan Gorčenko—oba iz občine Majšperk.

pravi, da ga ima rad, da rad dela z 
ljudmi in jim po svojih močeh po
maga. Tudi zato je sprejel ponujeno 
novo delovno mesto vodja policijskega 
okoliša. “Pri tem delu je manj repre
sivnega dela,” pravi policist Štok in 
dodaja: “Teren, na katerem delam, je 
največji na območju Policijskega od
delka v Podlehniku. Doslej sem ga kar 
veliko spoznal, največ pa ga spozna
vam skozi delo. Pri tem so mi tu
kajšnji ljudje v veliko pomoč, nasploh 
pa se mi zdijo Haložani odkriti in pri
jazni, nezaupljivost jih hitro mine. 

Lahko rečem, da doslej še nimam negativnih izkušenj in 
prizadeval si bom, da bo tako tudi ostalo. V Policijski 
pisarni na Bregu me je doslej obiskalo kar lepo število 
občanov. Prihajajo z različnimi vprašanji in problemi in 
vsakemu pomagam po svojih močeh in zmožnostih. Če 
problema oz. odgovora na vprašanje sam ne morem dati, 
jim svetujem, kam naj se obrnejo po nadaljnjo pomoč.” 

Kakšna pa je — s policijskega vidika — prometna in 
siceršnja varnost na območju Občine Majšperk?

Lahko rečem, da je stanje še kar na zadovoljivi ravni. 
Največji problem vsekakor predstavljajo vlomi. V 
letošnjem letu je bilo do začetka februarja vlomljeno kar v 
treh primerih. Storilce dveh vlomov smo s pomočjo razgo
vorov z občani uspeli odkriti, medtem ko en vlom še ra
ziskujemo. Ob tej priložnosti bi rad opozoril še na to, da 
lahko ljudje sami sicer veliko vidijo, pa na določene zadeve 
pač ne polagajo dovolj pozornosti. Ne bi bilo napak, če bi 
si kdaj zapisali katero registrsko številko avtomobila ali si 
zapomnili opis neke osebe, ki se jim pri svojem vedenju zdi 
sumljiva. Le s skupnim prizadevanjem in z dobrim sodelo
vanjem nam bo uspelo, da bo življenje na območju občine,
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Novi vodja Policijskega okoliša Majšperk, Borut Štok

kjer Majšperčani živite, jaz pa kot vodja policijskega oko
liša delam, zares varno.

In koliko je bilo življenje na območju Občine Majšperk 
varno v preteklem letu 1997 v primerjavi z letom 1996?

Lani se je na območju Občine Majšperk zgodilo skupaj 
65 prometnih nesreč, kar je manj kot leta 1996, ko se je 
pripetilo kar 74 prometnih nesreč.

Kaznivih dejanj, med katerimi prevladuje kriminaliteta, 
je bilo v lanskem letu 15, od tega 7 primerov velikih tatvin 
oziroma vlomov, 1 primer goljufije ter 7 primerov kaznivih 
dejanj v okviru prometnih nesreč.

Prav tako je bilo lani v okviru kaznivih dejanj obravna
vanih 6 primerov lahkih poškodb, 5 primerov poškodovanja 
tuje stvari, 6 primerov ogrožanja varnosti, 1 primer 
povzročitve splošne nevarnosti, 1 primer protipravnega 
odvzema prostosti in 1 primer grdega ravnanja z osebo.

Katarina Klep-Černejšek

Analiza o neuspelem referendumu 
za samoprispevek v Majšperku

V prejšnji številki občinskega glasila “Dobre marnje” 
smo bralce seznanili o izvedeni javnomnenjski raziskavi 
v Krajevni skupnosti Majšperk, ki jo je v začetku de
cembra 1997 opravila Komunikacijska skupina SPEM iz 
Maribora. Raziskava je bila opravljena po izvedenem 
referendumu za krajevni samoprispevek. Naveden je bil 
tudi namen raziskave, podatki o vzorcu, ki je bil zajet v 
raziskavo, cilji raziskave in eden izmed podatkov pri
dobljen v raziskavi.

Glavni poudarek pri raziskavi je bil na referendumu, 
zato v nadaljevanju objavljamo podatke, ki smo jih pri
dobili po anketiranju.

Anketirane so povprašali, kje vse so pridobivali infor
macije o vsebini in poteku referenduma. Odgovori so 
prikazani v grafu:

Kje ste dobili informacije o samoprispevku 
pred samim referendumom?

Po pošti ipH
Občinsko glasilo 

Dobre marnje 
Vabilo za 

zbor občanov 
Plakati 

po Majšperku 
Zbor občanov

OŠ Majšperk 

Radio in Tednik Ptuj 

Drugo

5 10 15 20

SPEM, 6.-7.12.1997

Anketirani so lahko našteli več virov informacij, zato 
skupni odstotek vseh odgovorov, prikazanih v spodnji ta
beli, ni 100. Največ anketiranih (35, 3 odstotka) je ome
nilo, da so informacije o referendumu dobili po pošti. 
Sledijo informacije iz občinskega glasila Dobre marnje, 
plakatov, vabil za zbor občanov, OŠ Majšperk, informa
cije preko Radia in Tednika Ptuj. Le dva anketirana sta 
omenila, da sta informacije o referendumu dobila preko 
prijateljev, znancev oz. sorodnikov in po en anketirani je 
omenil informacije z občine, Radia Slovenija 1 ter od 
predsednika volilne komisije.Pri pregledu demografske 
strukture ugotavljamo na podlagi podatkov nadpov
prečna odstopanja določenih demografskih kazalnikov 
za vsak posamezni vir informacij. Podatki kažejo, da je 
informacije o referendumu po pošti prejel nadpovprečen 
delež anketiranih z območja volišč številka 46, 48 in 49. 
Prav tako odstopa od povprečja starost med 18 in 29 leti, 
osnovnošolska izobrazba, skupni neto prihodek go
spodinjstva od 40.000 do 60.000 tolarjev in industrija, 
kot glavni vir dohodka. Iz občinskega glasila Dobre 
marnje je pridobil informacije nadpovprečen delež an
ketiranih z območja volišča številka 47, starosti med 30 
in 54 let, s poklicno izobrazbo in z mesečnim neto pri
hodkom gospodinjstva do 40.000 tolarjev.

Plakati po KS Majšperk so predstavljali osnovni vir 
informacij nadpovprečnemu deležu anketiranih z območ
ja volišča številka 47, moških, starosti od 18 do 54 let.

Informacije iz vabil za zbor občanov je prejel nadpov
prečen delež žensk, anketiranih z območja volišča 47, 
starosti od 30 do 54 let, s poklicno izobrazbo, z skupnim 
mesečnim neto prihodkom gospodinjstva od 40.000 do 
60.000 tolarjev, katerim je glavni vir dohodka industrija 
in rudarstvo.
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Pri anketiranih, ki so pridobili informacije preko OŠ 
Majšperk, je nadpovprečen delež žensk, anketiranih z 
območja volišča številka 49, starih med 30 in 54 leti, z 
osnovnošolsko in srednješolsko izobrazbo, s prihodkom 
od 60.000 do 100.000 tolarjev, katerim je industrija 
glavni vir dohodka.

Kako je bilo z udeležbo anketiranih na zboru občanov, 
je prikazano na grafu 2:

Ali ste se pred referendumom o samoprispevku udeležili zbora občanov?

SPEM, 6.-7.12.1997 N=150

Vzroki
Največ anketiranih se ni udeležilo zbora občanov, ker 

jim čas to ni dopuščal, tem pa sledijo anketirani, ki so 
bili odsotni oziroma so bili v šoli ali službi ali pa niso 
mogli priti zaradi bolezni. Odgovorov, ki so se pojavili v 
manjšem številu, nismo posebej prikazovali v tabeli in 
smo jih združili pod postavko 'drugo’. Sem smo zajeli 
odgovore, kot npr.: hodijo drugi, prestari, ne vem, niso 
dobili vabila ali pa so ga dobili prepozno, zaradi pikado 
tekmovanja, nimajo vpliva, drugi družinski član se je 
udeležil in ker so zadovoljni s politično situacijo.

Zakaj se niste udeležili zbora občanov?

Ni jih bilo doma

Ni prevoza

Prepozno dobili vabilo

SPEM, 6.-7.12.1997

Tisti, ki so se udeležili zbora občanov, so bili 
povprašani ali so po njihovem na zboru dobili dovolj in
formacij. Odgovori so prikazani na grafu.

Anketirane, ki so se udeležili zbora občanov, smo lah
ko še povprašali ali so po njihovem mnenju na zboru 
občanov dobili potrebne informacije v zvezi s samopri
spevkom. Večina je prepričanih, da so bili dovolj infor
mirani, med njimi je nadpovprečen delež moških, pok
licne izobrazbe, starosti od 30 do 54 let, z območja 
volišča številka 45 in skupnim prihodkom gospodinjstva 
od 100.000 do 140.000 tolarjev.

Ali ste po zboru občanov imeli občutek, da ste bili dovolj informirani 
o vsem v zvezi s samoprispevkom

Kako so bili ljudje seznanjeni, čemu je bil namenjen 
denar iz samoprispevka je prikazano na grafu 5:

Želeli smo tudi izvedeti ali so bili ljudje seznanjeni, 
čemu so bila denarna sredstva iz samoprispevka namenje
na. Pri tem so lahko našteli več odgovorov, zato skupni 
seštevek odgovorov ne znaša sto odstotkov. Največ an
ketiranih, kar 81,3 odstotka, je omenilo šolske prostore, 
katerim sledijo po vrsti mrliška vežica in ceste, vodo
vod. Enajst anketiranih pa ni vedelo, v kakšne namene 
bi porabili sredstva iz samoprispevka. Le med tistimi 
anketiranimi, ki so omenili ceste in vodovod zasledimo 
nadpovprečen delež srednješolske izobrazbe, sicer pa je 
povsod drugje izredno enakomerna porazdelitev demo
grafskih kazalnikov.

Ali veste, čemu je bil namenjen denar iz samoprispevka?

Šolski prostori (športna j 
dvorana)

Ceste, vodovod

SPEM, 6.-7.12.1997
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Mnenja o višini samoprispevka so bila zelo deljena in 
so prikazana na grafu št. 6:

Mnenja o višini samoprispevka so zelo deljena; namreč 
skoraj 43 odstotkov anketiranih meni, da je samoprispevek 
previsok, medtem ko 36 odstotkov anketiranih meni, da je 
le-ta ustrezen, šestina anketiranih ni bila seznanjena z višino 
samoprispevka. Pri anketiranih, ki so menili, da je samopris
pevek previsok, zasledimo nadpovprečni delež starosti nad 
55 let in stanovanjsko komunalno dejavnost, kamor spadajo 
tudi pokojnine, kot glavni vir dohodka. Iz slednjega lahko 
sklepamo, da so najbrž predvsem upokojenci menili, da je 
samoprispevek previsok. Med anketiranimi, ki so menili, da 
je višina samoprispevka ustrezna, je nadpovprečen delež 
anketiranih starih od 30 do 54 let s poklicno in srednješol
sko izobrazbo, z območja volišč 46 in 48.

Zanimivi so podatki o glasovanju na referendumu, ki so 
prikazani na grafu št. 8:

Med anketiranimi, ki so glasovali za samoprispevek, je 
nadpovprečni delež anketiranih z območja volišča številka 
46 ter s poklicno izobrazbo. Med anketiranimi, ki so zavr
nili samoprispevek, je nadpovprečni delež le-teh z območja 
volišča številka 49, starih od 18 do 29 let, s srednješolsko 
izobrazbo, s skupnim mesečnim neto prihodkom go
spodinjstva od 80.000 do 100.000 in nad 140.000 tolarjev. 
Pri anketiranih, ki niso želeli odgovoriti na to vprašanje, 
zasledimo nadpovprečni delež s srednješolsko in višje ozi
roma visoko izobrazbo ter z območja volišča številka 45.

Udeležba anketirancev na referendumu je prikazana na 
grafu 7:

Pri tem vprašanju so anketirani odgovorili, ali so se 
udeležili referenduma o samoprispevku. Na podlagi dejan
skih podatkov o udeležbi anketiranih lahko na tem mestu 
naredimo primerjavo z odgovori anketiranih. Izhajajoč iz 
dejanskih podatkov se je med 150 anketiranimi 120 
udeležilo referenduma, po podatkih raziskave pa se je refe
renduma udeležilo 122 anketiranih.

Ali ste se udeležili referenduma o samoprispevku?

0 10 20 30 40 50 60 70 80 90

SREM, 6.-7.12.1997 N=150

Razlogi za glasovanje proti o prikazana na naslednjem 
grafu št. 9:

Anketirane, ki so glasovali proti referendumu, smo 
prosili, naj naštejejo poglavitne razloge za njihovo 
odločitev. Pri tem smo dobili veliko različnih odgovorov, 
Vsi našteti odgovori so prikazani v spodnji tabeli. Po
glavitni razlog za glasovanje proti samoprispevku je nje
gova višina, saj kar 48,2 odstotka anketiranih, ki so glaso
vali proti samoprispevku, meni, da je samoprispevek previ
sok. Sledijo odgovori, da je denar iz samoprispevka ne
pravično razdeljen in da bi moral obstajati boljši program.

Zakaj niste glasovali za samoprispevek?

Denar je napravično 
razdeljen

Boljši program

Ker je samo za ceste

pomoči za njii

Ne bo izglasovan

INe želi odgovoriti

SREM, 6.-7.12.1997
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VIPAVA • SREČANJE SLOVENSKIH EKIP, SODELUJOČIH NA IGRAH BREZ MEJA

Priznanje 
z zlatim 
znakom 
za vsako 

slovensko 
ekipo

Turistična zveza Slovenije je v 
torek, 10. februarja pripravila 
srečanje vseh slovenskih ekip, ki so 
v lanskem letu sodelovale na Igrah 
brez meja na Madžarskem. Sreča
nja, ki je bilo že drugo leto zapored

< t". XŠZ,-/-iV<v/ f

Priznanje z zlatim znakom ekipe iz 
Majšperka za uspešno predstavitev Slovenije 
na Igrah brez meja.

organizirano v Vipavski vinski kleti, 
se je udeležil tudi predsednik Turi
stične zveze Slovenije Marjan Rožič. 
Sodelujočim ekipam je za uspešno 
predstavitev naše države v Budim
pešti v imenu Ttiristične zveze Slo
venije in tudi širše javnosti podelil 
priznanja z zlatim znakom. Letos se 
bo serija tekmovanj Iger brez meja 
odvijala na Malti, Slovenija pa za
radi visokih stroškov udeležbe na 
njih ne bo sodelovala.

Na lanskoletnih igrah brez meja v 
Budimpešti je sodelovalo osem ekip iz 
različnih slovenskih krajev, med njimi 
tudi ekipa mladih tekmovalk in tek
movalcev iz Majšperka, ki so v konku
renci z osmimi ekipami drugih držav 
zasedli odlično tretje mesto. Predfi- 
nalna oddaja, v kateri so se za kolajno 
potegovali tudi mladi Majšperčani, je 
bila med vsemi oddajami, ki jih je 
prenašala slovenska televizija, najbolj 
gledana. Po podatkih Televizije Slove
nija si jo je ogledalo nekaj več kot 56- 
odstotkov vseh gledalcev. Sicer pa si 
je celotno serijo oddaj, prav tako po 
podatkih slovenske televizije, ogledalo 
več kot 5 milijonov gledalcev. Vsak 
Slovenec naj bi si po omenjenih po
datkih ogledal približno dve oddaji in 
pol.

Po programu srečanja, ki so ga 
omogočili Agroind Vipava, MIP Nova 
Gorica in Turistično društvo Vipava, 
so si tekmovalci najprej ogledali vi
pavsko vinsko klet, ki velja za eno 
največjih na področju Vinarstva v Slo
veniji. Letno proizvedejo in prodajo 
od 8 do 9 milijonov litrov vina, ki ga 
pridelajo na približno 1700 hektarjih 
vinogradov. Večino pridelka prodajo 
na domačem tržišču, približno 10-od
stotkov lastne proizvodnje pa izvozijo.
Na svetovnih in 
tudi domačih raz
stavah so vipavska 
vina dobila števil
na priznanja, tek
nila pa so tudi 
udeležencem ta
kratnega srečanja.

Po ogledu vin
ske kleti je sledil 
uradni svečani del 
srečanja, v okviru 
katerega je pred
sednik Turistične 
zveze Slovenije 
Marjan Rožič v 
pozdravnem nago
voru sodelujočim 
ekipam čestital za 
visoko dosežena

RESTAVRACIJA
Gostiteljica ekip je bila že drugo leto zapored 
Vipavska vinska klet.

mesta in poudaril pomen promocije 
Slovenije in slovenskega turizma v

Priznanje je kapetanki ekipe naše občine 
Udiji Leskovar izročil predsednik Turistične 
zveze Slovenije Marjan Rožič.
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svetu. Sodelujoče ekipe na Igrah brez meja so, kot je pou
daril Rožič, na originalen način promovirale Slovenijo, naš 
turizem, svoje kraje in mladostni polet generacije, ki ji pri
padajo, na širšem evropskem tržišču. “Srečanje je torej 
izraz priznanja vašim naporom in sodelovanju pa tudi izraz 
priznanja vsem tistim, ki so vložili veliko truda, daje bilo 
sodelovanje slovenskih ekip uspešno,” je še dodal Rožič. 
Sledila je svečana podelitev priznanj sodelujočim ekipam, 
nato pa prisrčno druženje in izmenjava izkušenj tekmoval
cev in njihovih spremljevalcev.

Letos bodo Igre brez meja potekale na Malti, vendar se 
Slovenija zaradi visokih stroškov, povezanih z oddalje
nostjo te otoške države v Sredozemskem morju, tekmov
anja ne bo udeležila. Verjetno pa se bodo slovenske ekipe 
na tekmovanje Igre brez meja znova odpravile prihodnje 
leto. V tej odločitvi jih podpira tudi Turistična zveza 
Slovenije.

Katarina KJep-Černejšek

D0B1B K -ŠTEVILKA 10

... Toda kaj kmalu so ujeli pravi ritem...

...ki je silil više in više.

Vsem občanom in bralcem časopisa 
»DOBRE MARNJE« sporočamo, da lahko oddajo 
članke za naslednjo številko časopisa 
na občinskem uradu Občine Majšperk do 30.4.1998. 

Sprejemamo pa tudi reklamne oglase.

ŽETALE • OBČNI ZBOR STROJNEGA KROŽKA

Preživeti, a hkrati 
tudi živeti
Združenje za medsosedsko pomoč — Strojni krožek 

Žetalanec se je v dobrih dveh letih delovanja dodobra 
utekel v življenje in delo prebivalcev na širšem žetal- 
skem območju. Danes ima krožek več kot 60 članov, ki 
se poleg opravljanja osnovnega poslanstva Strojnega 
krožka pomembno in pa tudi aktivno vključujejo na po
dročju oživljanja družabnega življenja v kraju. V okvi
ru rednega letnega občnega zbora, ki so ga pripravili na 
predvečer slovenskega kulturnega praznika, so ocenili 
svoje delo v preteklem letu, prav tako pa so postavili os
novne smernice dejavnosti Strojnega krožka v letošnjem 
letu. Kot glavno nalogo so si zadali prekategoriziranje 
nekaterih hribovskih kmetij v strme, s čimer bi bili 
kmetje deležni večje pozornosti in pomoči države. 
Občnega zbora so se udeležili številni povabljeni gostje, 
med njimi župan občine Majšperk Franc Bezjak, 
predsednik Združenja Strojnih krožkov Slovenije An
drej Podpečan in tajnik Marjan Dolenšek, Stane Kle
menčič s Kmetijske svetovalne službe Maribor in Darja 
Gaberc — kmetijska svetovalka za občino Majšperk iz 
Kmetijske svetovalne službe Ptuj.

Delovanje Strojnega krožka v letu 1997 so ocenili vod
stvo in drugi člani tega združenja za medsosedsko pomoč 
za več kot uspešno. Ne le v svojem kraju — torej v Žeta
lah, tudi drugod so z opravljanjem svoje dejavnosti opozo
rili nase, tako da se je medsebojna pomoč, ki zajema tudi 
nečlane Strojnega krožka, bistveno razširila na širšem Žetal- 
skem območju, deloma pa pokriva tudi območje sosednje 
občine Videm. Prav tako so v preteklem letu ob pomoči 
kmetijske svetovalne službe iz Ptuja organizirali več 
strokovnih predavanj z različno tematiko — od samega 
kmetovanja in delovanja Strojnih krožkov do njihovega pri
bliževanja k Evropski uniji. Ena najpomembnejših prido
bitev lanskega leta pa je po njihovi oceni nakup ozvočenja, 
za katerega so odšteli dobrih 500 tisoč tolarjev. Investicija 
se že sedaj kaže kot izredno tehtna, saj je povpraševanje po 
tovrstni tehniki na širšem območju občine Majšperk iz me
seca v mesec večje.

Zaradi izjemno težkih pogojev kmetovanja so si člani 
Strojnega krožka Žetalanec ob pomoči kmetijske sveto
valke Darje Gaberc za letošnje leto zadali nalogo prekate- 
goriziranja hribovskih kmetij v strme. Na ta način naj bi tu
kajšnji kmetje pridobili večjo pozornost države, ki naj bi 
jim finančno pa tudi kako drugače pomagala pri kme
tovanju. Ker je kmetovanje na območju Haloz zelo spe
cifično in se bistveno razlikuje od kmetovanja v ravnin
skem delu, bodo v okviru Strojnega krožka v tem letu or
ganizirali tudi več demonstracij kmetijske opreme in teh
nike. Tako načrtujejo predstavitev sodobne vinogradniške 
tehnike, ki jo bodo demonstrirali v vinogradu Franca 
Plajnška v Kočicah in demonstracijo plugov in bran, pri
mernih za obdelavo haloške zemlje, na Vodolah.

Cilj dela Strojnega krožka je, kot so poudarili na občnem 
zboru, združenje za medsosedsko pomoč. Gre torej za 
osnovno dejavnost, ki naj bi hribovskim kmetom, ki morajo 
dobršen del kmečkih opravil še zmeraj opraviti ročno, 
omogočila preživeti, a hkrati tudi živeti.

Katarina KJep-Cemejšek
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MAJŠPERK OB KULTURNEM PRAZNIKU

Ob slovenskem kulturnem prazniku odprla vrata 
tudi likovna galerija Branka Gajšta

Ob letošnjem praznovanju sloven
skega kulturnega praznika so se po 
vsem območju občine zvrstile številne 
proslave. Osrednja občinska priredi
tev ob Prešernovem dnevu pa je bila v 
nedeljo, 8. februarja v dvorani Tovar
ne volnenih izdelkov na Bregu. Slav
nostni govornik je bil pesnik in kul
turni delavec Zmago Rafolt. V okviru 
praznovanja je vrata odprla tudi stal
na likovna galerija priznanega slikarja 
Branka Gajšta iz Sestri.

Za kulturni program so poskrbeli 
majšperski osnovnošolci, s pesmijo pa 
so prireditev obogatili še člani moške
ga pevskega zbora DPD Svoboda 
Majšperk in mešani pevski zbor KUD 
Majšperk. Majšperski osnovnošolci se 
s svojimi nastopi niso dotaknili le 
veličine Prešernovih pesmi, ampak so 
dobršen del posvetili tudi slavnostne
mu govorniku nedeljske proslave Zma
gu Rafoltu. Z občuteno interpretacijo 
njegovih pesmi so učenci na najbolj 
neposreden način predstavili življenje 
in delo tega pesnika in kulturnega de
lavca, ki je nekaj časa živel in ustvarjal 
tudi v Majšperku.

Zmago Rafolt je svoj slavnostni na
govor v celoti posvetil težkemu živ
ljenju in bogati ustvarjalnosti Franceta 
Prešerna in med drugim dejal: “Celo 
Prešernovo življenje je bilo ena sama 
velika duševna rana. V okolju, naklon
jenem plemičem in drugi gospodi, si je 
zaman skušal ustvariti trdno življenjsko 
postojanko. V družbi, v kateri je živel, 
ni našel razumevanja in je tako ustvar

Stalno likovno galerijo v Sestržah sta odprla 
župan Franc Bezjak in slikar Branko Gajšt.

jal za družbo, ki je šele morala priti. S 
Prešernom je slovenska književnost do
hitela velike evropske narode. Njegova 
pesem je tako domača, ljudska in 
naravna, hkrati pa tako svetovljanska, 
da jo lahko prebira tako kmet kot izo
braženec”. Ob zaključku govora se je 
slavnostni govornik, ki letos praznuje 
svoj 80-ti življenjski jubilej, dotaknil še 
zgodovine vzponov in padcev kultur
nega življenja v dolini, ujeti med 
pobočja Haloz, Savinskega in Ptujske 
Gore ter čestital Kulturnemu društvu 
Svoboda Majšperk ob 50-letnici aktiv
nega kulturnega ustvarjanja.

Slavnost ob kulturnem prazniku se je 
nato nadaljevala v Sestržah, kjer je 
mladi, a že po vsej domovini in deloma 
tudi tujini dobro poznan slikar Branko 
Gajšt na svojem domu odprl stalno likov

no galerijo. Njego
ve želje so se tako 
uresničile šele le
tos, čeprav je ideja 
o lastni galeriji na
stala že pred leti. 
Branko Gajšt je 
član likovne sek
cije DPD Svoboda 
Ptuj, ki ima okrog 
40 takšnih članov, 
ki so s svojim likov
nim izražanjem do
segli določen nivo. 
Prav tako je do
mačinom in tudi 
širši Sloveniji po
znan kot aktivni 
pobudnik likovne 
kolonije na Štaten

bergu, sodeluje pa tudi pri mnogih dru
gih likovnih kolonijah. Lani je npr. 
takšen Ex tempore pripeljal tudi v našo 
občino. Gajštova likovna galerija, ki jo 
krasijo številne njegove umetnine, je za 
občino Majšperk, kot je poudaril župan 
Franc Bezjak, izjemnega pomena. Nje
govi pejsaži in tihožitja nosijo s seboj, 
kot je še dejal župan, tudi lepoto in pri
jaznosti kraja, v katerem umetnik živi 
in ustvarja. Še preden je bila galerija 
na ogled povabljenim gostom in dru
gim udeležencem slovesnosti, je župan 
mlademu slikarju v spomin na ta veliki 
dogodek tako na osebni kot tudi občin
ski ravni podaril še simbolično darilo 
— knjigo z naslovom Naselbinska kul
tura na Slovenskem.

Katarina Klep-Černejšek

4. pokaži 
kaj znaš
v Stopercah

____________*__________________

V nedeljo, 15. februarja je bilo v 
Stopercah veselo. Kulturno prosvetno 
društvo Stoperce je že četrtič organizi
ralo vsakoletno tekmovanje pevcev in 
glasbenikov. Kot vsako leto, je bila pri
reditev dobro obiskana tako s strani 
tekmovalcev kot obiskovalcev. Na tek
movanje se je prijavilo kar petindvaj
set glasbenih in pevskih točk. Na kla
viaturah je nastopajoče pevce sprem
ljal g. Ivan Kojc, za mešalno mizo pa 
sta ton uravnavali sestri Lili in Va
lerija Mikolič iz Zagaja pri Rogaški 
Slatini. Prireditev pa sta vodili in 
povezovali Marinka in Aleksandra.

Prireditev so pričeli ljudski pevci iz 
Stoperc. Da pa ne bi prireditev po
tekala samo kot tekmovanje, je za to 
poskrbel eden od najmlajših nasto
pajočih, komaj štirileten Dejan Lorber, 
ki je dokazal, da v Stopercah glasba ne 
bo zamrla. S svojo točko je obiskovalce 
razvedril tudi župan Občine Majšperk 
Franc Bezjak, kije pokazal svoje spret
nosti pri čaranju. Komisija, ki so jo 
sestavljali Vlado Kajzovar, Janez Frlež 
in Ignac Vrabič, je poskrbela za pra
vično ocenjevanje vseh nastopajočih. 
Ta naloga ni bila lahka, saj so bili vsi

Razstavo slikarjevih najljubših del so si ogledali številni gostje, med 
njimi Zmago Rafolt (zadaj levo) - slavnostni govornik na letošnji 
prireditvi ob kulturnem prazniku.
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Štiriletni D. Lorber se je predstavil 
s svojo glasbeno točko.

tekmovalci dobro pripravljeni. Ven
dar je bilo treba izbrati tri najboljše iz 
skupine glasbenikov in skupine pevcev. 
Med izbiranjem najboljših so obisko
valce razveselili z igranjem na har
monike mladi harmonikaši iz Vidma 
ter domačinke s plesom.

Ko je komisija končala z delom, se 
je začelo ugibati, le kdo je letos zma
govalec. Zmagovalki v glasbeni točki 
sta bile sestri Lili in Valerija Mikolič iz 
Kostrivnice, v pevski točki pa sestri 
Mojca in Blanka Butolen iz Jelovic. V 
glasbeni točki sta sestrama Mikolič sle
dila Davorin Horvat z drugim mestom 
in Doroteja Dolšak, ki je zasedla tretje 
mesto. V pevski točki pa je zasedla 
drugo mesto Violeta Novoselnik in 
tretjeuvrščena je Hajdi Fakin.

Za najboljše so poskrbeli sponzorji s 
svojimi prispevki. Le-ti so bili LITOŽ 
d.o.o. iz Stoperc, Šiviljstvo DEMOL - 
Leskovar, Cvetičarna “Zlatica” iz 
Majšperka, Bistro Bedrač, Prodajalna 
Domačija, TVI Majšperk, Prodajalna 
Mercator Lešje. Vsem sponzorjem se 
vljudno zahvaljujemo za dobro voljo, 
ki so jo izkazali, ko jih je obiskal naš 
član s prošnjo.

Prepolna dvorana se je po razdelitvi 
trem najboljšim v vsaki skupini pričela 
prazniti. Prireditelji smo začeli raz
mišljati, da bi bilo potrebno zaradi 
vedno večjega števila prijav nastopa
jočih, prireditev razdeliti na dva večera. 
Tako bi na “račun” prišli tudi tek
movalci in obiskovalci, ki se srečanja 
zaradi premajhne dvorane niso mogli 
udeležiti. Letošnja prireditev Pokaži kaj 
znaš je bila dobro obiskana, saj je bila 
napolnjena do zadnjega kotička, kateri 
pa so prišli med zadnjimi, pa so morali 
prireditev gledati kar na stopnišču.

Anica Rejec, predsednica KPD Stoperce

Svoje spretnosti v čaranju je pokazal tudi župan Franc Bezjak.

Na sedežu občine Majšperk so se zbrali 
tudi letos na ponovoletnem sprejemu pri 
županu predstavniki podjetij, društev, jav
nih zavodov in drugih ustanov ter posa
mezniki, s katerimi je občina Majšperk kot 
celota soustvarjala svojo podobo in razvoj 
v preteklem letu 1997. Tudi letošnje pono- 
voletno srečanje na praznik sv. Treh kraljev 
je že tretje leto zapovrstjo pripravil župan 
občine Franc Bezjak.

Najprej, nekaj po 13.00 uri, so se zbrali 
na sprejemu pri županu župani in podžu
pani nekaterih sosednjih in tudi bolj oddal
jenih občin, predstavniki Javnih zavodov in 
Upravne enote Ptuj ter posamezni izvajalci 
del, s katerimi je Občina Majšperk v lan
skem letu še posebej tesno in dobro sodelo
vala. V pozdravnem nagovoru se je župan 
Franc Bezjak zbranim zahvalil za dobro 
sodelovanje v preteklem letu, hkrati pa 
izrazil željo, da bi bilo tudi letošnje leto 
prav tako, ali še bolj uspešno. Za svojevr
stno dobro razpoloženje udeležencev spre
jema sta poskrbeli učenki Mateja Bezjak s 
petjem trikraljevskih pesmi in Doroteja 
Dolšak, ki je petje 
spremljala z igran
jem na citre.

Na drugem, pozno 
popoldanskem spre
jemu pa so se zbrali 
pri županu predstav
niki društev, združenj 
in drugih ustanov, ki 
delujejo na območju 
občine in med dru
gim skrbijo tudi za 
njen zdrav, kulturni 
in dmžabni razvoj.
Župan Franc Bezjak 
se jim je zahvalil za 
sodelovanje in delo v 
minulem letu ter med 
dragim povedal: “Ve
sel sem, da se lahko 
Občina Majšperk

pohvali ne le z lepo pokrajino in s števil
nimi kulturnimi spomeniki in znamenito
stmi, ampak tudi s prijaznimi ljudmi. Ve
liko različnih združenj deluje v okviru naše 
občine in vsaka od njih ima svoje poslan
stvo in obveznosti. Vesel sem vaših aktiv
nosti in prizadevanj za razvoj in vsi smo 
lahko ponosni na vaše dosežke, ki so rezul
tat vašega truda. Ponesite torej ustno poh
valo vsem tistim, ki s svojim delom prispe
vajo k splošnemu dobra in skrbijo za 
družabnost in kulturni nivo občine.”

Po zdravici v čast mlademu letu 1998 in 
dobremu sodelovanju je sledila pogostitev 
in sproščen pogovor ter izmenjava izkušenj 
med udeleženci. Prav tako pa tudi v tem 
dragem delu sprejema pri županu ni 
manjkalo pesmi. Mateji Bezjak in Doroteji 
Dolšak so se pridružili še mladi koledniki 
Trije kralji iz Gorice v občini Rače — 
Fram, ki so zapeli kraju in času primerne 
kolednice. Mladi koledniki so zbirali ob tej 
priložnosti tudi prostovoljne prispevke za 
misijone v Afriki in Južni Ameriki.

Katarina Klep-Černejšek

Mladi koledniki iz Gorice v Občini Rače — Fram bodo prostovoljne 
prispevke podarili v humanitarne namene.

Ponovoletni sprejem pri županu
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V petek, 6.2.1998 smo se v prosto
rih Občine Majšperk zbrale članice 
Društva kmetic Majšperk, na dru
gem občnem zboru, ki sta se ga ude
ležila tudi podžupan Marijan JUS in 
predsednik društva upokojencev 
Ciril MURKO. Nekoliko pozneje pa 
nas je prišel pozdravil še župan 
Franc BEZJAK.

V lanskem letu smo v okviru društva 
organizirale deset tečajev. Ti so po
tekali v vseh štirih aktivih, in sicer v 
Majšperku, na Ptujski Gori, v Žetalah 
in v Stopercah. Izvedena so bila tudi tri 
skupna predavanja. Uspešno smo lani

sodelovale tudi na skupni razstavi ob 
prazniku Občine Majšperk, Aktiv 
kmetic Majšperk z razstavo ob gasil
skem jubileju, aktiv kmetic Stoperce na 
kmečkih igrah in aktiv kmetic Žetale 
na kostanjevem pikniku v Žetalah.

Ko smo decembra lani sestavljale 
plan dela za letošnje leto, je bil v plan 
vključen aktiv Stoperce. V začetku 
letošnjega leta pa so Stoperčanke izra
zile željo, da bi ustanovile svoje 
društvo. V Društvu kmetic Majšperk 
nismo nasprotovali njihovi želji, kot 
posameznice v našem društvu še vedno 
lahko sodelujejo, vendar pa jim prene
hajo vse pravice kot aktivu.

Po dveh letih delovanja društva 
smo morale ponovno izvoliti organe 
društva. Naša predsednica še naprej 
ostaja Marjana KOVAČIČ, ki 
“barčico” kmečkih žensk uspešno 
krmari med čermi. Da se ta “barka” 
drži na površju, pa so potrebna fi
nančna sredstva in strokovna pomoč 
svetovalk za dom in družino. Prvo nam 
zagotavlja Občina Majšperk, drugo pa 
Kmetijska svetovalna služba pri Ob
dravskem zavodu Ptuj. Za pomoč se 
obema ustanovama iskreno zahvalju
jemo.

Upravni odbor Društva kmetic Majšperk

Dragi
kmetovalci in 
kmetovalke

Na področju občine Majšperk deluje 
KMETIJSKA SVETOVALNA SLU
ŽBA v takšni obliki, kot je že od leta 
1990, ko seje reorganizirala.

To področje pokrivam svetovalka 
Darja Gaberc, ki imam sedež na OZVŽ 
Ptuj, Ormoška cesta 28, kjer me lahko 
dobite vsak dan med 7 in 8 uro zjutraj 
oziroma po dogovoru. Pokličete me lah
ko tudi na 758 520. Prav tako imam 
uradne ure v občini na naslednjih krajih:

— v prostorih Občine Majšperk — 
v torek od 10.30 do 12.00 ure, telefon 
794-495 ali 794-486

— v prostorih Kmetijske zadruge v 
Žetalah v sredo od 10.30 do 12.00 ure, 
telefon 769-107

— v prostorih KS Stoperce v torek 
od 9.00 do 10 ure, telefon 793-116

V kolikor ne bom dosegljiva, mi 
lahko vsa sporočila pustite v tajništvu 
občine Majšperk.

V zimskem obdobju 1997/98 smo na
področju Občine Majšperk pripravili 
več predavanj s trenutno zanimivimi 
temami. V sami občini smo organizi
rali štirinajst predavanj, ki se jih je je 
udeležilo 318 poslušalcev. Predavanja 
smo organizirali po posameznih kra
jevnih skupnostih, teme pa so bile na
slednje: vinarstvo, sirjenje, pride

lovanje mleka, kmetijska in gozdarska 
zakonodaja, zdravstveno varstvo 
domačih živali, reprodukcija, strojni 
krožki v EU, ...

Precej specialnih predavanj pa smo 
imeli na OZVŽ Ptuj, na katerih je bilo 
tudi nekaj predavateljev iz občine 
Majšperk.

O predavanjih se lahko informirate pri 
Kmetijski svetovalni službi in v občini 
Majšperk. Prav tako pa opravljamo ob
jave na zbiralnicah mleka, zadrugi, Ra
diu Ptuj, pa tudi v cerkvi pri maši.

V kolikor vas zanimajo še kakšne 
druge teme, lahko to javite na Kme
tijsko svetovalno službo, Darji Gaberc.

V novembru 1997 smo opravili
kemične analize mladega vina na treh 
lokacijah v občini Majšperk: na
Janškem Vrhu, v KS Stoperce in KS 
Žetale — Vogrinc. Analize smo last
nikom opravili brezplačno, saj je polo
vico stroškov krila Kmetijska sveto
valna služba, drugo polovico pa 
Občina Majšperk. Tako smo opravili v 
tem času 128 analiz vina. S temi prire
ditvami bomo še nadaljevali, saj je in
teres zelo velik, ker število vzorcev 
raste iz leta v leto. Prav tako oprav
ljamo te analize na OZVŽ Ptuj vsako 
sredo in petek med 8 in 9 uro.

Za letnik 1997 lahko rečemo, da je 
zelo kvaliteten, zato pa toliko bolj 
zahteven pri kletarjenju, kar zahteva 
dosti več pozornosti kot vino v pretek
lem letu.

Že v samem grozdnem soku je bilo 
veliko sladkorja, ki v več primerih ni 
do konca povrel, imamo pa veliko vin z 
ostankom nepovretega sladkorja, ki 
daje vinu poseben okus in prijetno

zaokroži njegovo cvetico. Zaradi tega 
pa gaje potrebno posebej negovati, saj 
potrebuje nekoliko več žvepla kot 
prejšnji letniki in je kontrola prostega 
SO, skoraj nujna za ohranitev vina. Za 
vse dodatne informacije kličite na 
Kmetijsko svetovalno službo.

Kmetijska svetovalna služba že dru
go leto izdaja KMETIJSKE NAS
VETE, ki so za kmetovalce Občine 
Majšperk zastonj, saj strošek krije 
Občina Majšperk.

Vsi tisti, ki še jih ne prejemate in bi 
jih želeli prejemati, javite to na Kme
tijsko svetovalno službo Darji Gaberc.

Obveščamo vas tudi, da seje pričelo 
zbiranje dokumentacije za uveljav
ljanje podpore za živali za prirejo 
mleka in krav dojilj. Vloge je po
trebno oddati najkasneje do 30. maja 
1998. Akcijo bomo peljali po zbiralni
cah mleka, lahko pa se javite tudi na 
uradnih urah. Vsi, ki želijo uveljavljati 
podporo, morajo vlogi priložiti na
slednjo dokumentacijo:

— seznam krav in telic v hlevu — 
kontrola AZR, ki jo dobite pri Selek
cijski službi na Ptuju (da vam jo molzni 
kontrolor, ko vam oštevilči živino) za 
leto 1998

— posestne liste
— davčno številko
— osebno izkaznico
— mesto nakazila denarja
— pripustne liste za tiste, ki uveljav

ljajo podporo za krave dojilje.
Vse dodatne informacije pa lahko 

dobite na Kmetijski svetovalni službi.
Darja Caberc, inž. kmet.
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Dobrodelna organizacija Karitas je bila ustanovljena 
leta 1994. Karitativna dejavnost je ena od temeljnih de
javnosti vsakega kristjana. Zato je neprisiljena, je pros
tovoljna. Tako je tudi Župnijska karitas Majšperk.

V našem Karitasu deluje redno in prostovoljno 18 
članov, vsak od teh pokriva določeno področje. Dela ne 
zmanjka, saj so potrebe velike.

V letu 1997 smo se lotili večjih aktivnosti in po svo
jih močeh pomagali pomoči najbolj potrebnim. Zbrali 
smo 313.000 SIT gotovine, od škofijske Karitas Mari-

KLIC DOBROTE

KARITAS

Predstavniki župnijske Karitas na obisku zunaj župnije Majšperk pri družini Drevenšek, ki so bili 
veseli obiska in pomoči v hrani in oblačilih.

bor smo prejeli razna oblačila, obu
tev, pohištvo, štedilnike, hladilnike 
ter ostale predmete, z akcijo v Ad
ventu smo zbrali v trgovinah razna 
živila ter ostale potrebščine. Pri tem 
so nam bili v veliko pomoč Trgov
sko podjetje Mercator, trgovini 
Špar market in trgovina na Se- 
stržah, ki so nam v svojih prostorih 
omogočili zbiranje živil v akciji 
“Advent 97”.

Z zbranimi sredstvi in materia
lom smo pred božičnimi prazniki 
obiskali in obdarili 30 družin ali po
sameznikov ter jim darovali paket z 
živili, med letom smo razdelili ob
lačila in ostale predmete med 15 
družin ali posameznikom, sofinan
cirali smo tudi priklop elektrike ter 
kupili veroučne učbenike in sodelo
vali pri plačilu obrabnine za učbe
nike v OS Majšperk.

Naše delo se nadaljuje. Tako v tem letu pripravljamo 
“postno akcijo”, ki se bo končala na Cvetno nedeljo. Takrat 
kanimo pripraviti izdelavo in prodajo presmecev v korist 
Karitasa. Sodelujemo tudi v akciji škofijske karitas 
“DRUŽINA ZA DRUŽINO” in “Streha nad glavo”.

Ob velikonočnih praznikih bomo pripravili srečanje 
ostarelih občanov. V našem prizadevanju, da bi bili 
“Luč upanja za vse trpeče”, vabimo vse, ki so dobro- 
misleči, da se nam pridružijo v skupnem delu.

Župnijska Karitas Majšperk 
Slavica Pišek, predsednik

Obvestilo društvom
Novi Zakon o društvih, ki je pričel veljati novembra 1995 

določa, da so morala vsa društva uskladiti svoje akte v roku 
dveh let od uveljavitve zakona, to je do 5. novembra 1997. Za
radi navedenega določila je večina društev v letu 1997 spreminjala 
svoje akte. Ker občina iz proračuna sofinancira del dejavnosti, 
prosimo vsa društva, ki tega še niso storila, da na občinsko 
upravo dostavijo svoj temeljni akt (statut, pravila) ter finančno 
poročilo za leto 1997 in načrt dela ter finančni plan za leto 
1998, saj je to osnova za dodelitev dotacij. Zaradi lažjega sode
lovanja pa društva istočasno naprošamo, da nam sporočite ime' 
in priimek zastopnika društva ter število članov.
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Gotovo so redki farani župnije sv. Miklavža, ki 
še niso nikoli bili na hribu, ki se dviga tam, tako se 
zdi, daleč za Majšperkom. Od daleč, s ceste, tudi z 
Dravskega polja, od tam moreš, ko ga zagledaš, 
dobiti željo, da bi ga pogledal od blizu.

Mnogim je postal nedeljska izletniška točka, 
mnogim planinska pot in postaja, kjer se srečaš z 
davnino. Pokopališče okoli njega, sv. Bolfenka, pa 
pomeni življenje. Bilo je, in še danes je, in dokler

Pomnik mnogih
stoletij se prebuja
____________________________

bo tukaj ta prostor, njiva, ki nam je vsem usojena. 
Da, pokopališče pomeni življenje. Vsak kamen 
popisan z imeni, nam neznanih ljudi, priča, da je 
nekdo živel, imel potomce in še ni pozabljen, še 
živi.

In cerkev, sv. Bolfenka? Od samega začetka 
revna, skromna, lahko bi rekli v primerjavi z boga
timi, bahatimi kolosi po svetu in tudi okoli nas, v 
naši domovini, neugledna. Ne kiti se z listinami 
mogotcev časa, ko je nastajala in povelji o da
rovanju in okraskih. Niso je gradili graščaki, bo
gataši, gradil jo je naš človek, preprost, reven, 
izmučen od dela in hriba, na katerem je živel. Ve
liko vero, upanje, prošnjo ali zahvalo je moral 
imeti, ko je začel z gradnjo, ko je obnavljal. Strela 
mu je večkrat razdejala njegovo delo, prošnjo, mo
litev. Ogenj je naredil svoje, toda vedno je začenjal 
znova.
v Tudi sedaj, znova in zopet, “delamo” Bolfenk. 
Že štiri leta oživljamo duh nekdanjega časa. Skoraj 
propadle freske spet nepremično zrejo kot skozi 
stoletja. Toda skoraj bi bile izginile. Sedaj jih va
ruje nova streha, strelovod je nastavljen, da spelje 
ogenj drugam. Še strop in zaključna dela, tedaj 
bomo zapeli pesem zahvale, kot so peli nekdaj, ko 
so gradili, obnavljali, vedno znova, da bi ostalo to, 
kar je bilo postavljeno, da bi bilo priča, dokaz in 
pomnik poznejšim rodovom. Pride zopet čas, ko se 
bo vila procesija na prošnje dneve, na Markovo in 
Lovrenčevo, spet bomo klicali božjega blagoslova 
na naša polja, vinograde in delo.

Veliko nesebičnega delaje bilo vloženega do se
daj. Mnogo prostovoljnih ur ljudi, ki jim ni vseeno, 
kako bo z našo kulturo.

Akademik prof. dr. Emilijan Cevc na Bolfenku (levo) in restavrator 
Viktor Povše (desno).

Mnogo pa nam je pomagal in nam dajal poguma 
pri našem delu gospod akademik, prof. dr. Emili
jan Cevc. Velikokrat je bil do sedaj na Bolfenku, 
nam svetoval, kako naj naredimo in koga naj 
vključimo v delo. Sam pravi: “Bolfenk je enkraten 
v tem haloškem prostoru, kaj podobnega ni najti ne 
blizu ne daleč. Freske sicer ne dosegajo velikih 
umetnin, so pa nekaj posebnega, bogatega in 
koristnega, ni mi žal časa ne poti in truda za prihod 
v te kraje.” Sedaj pripravlja in ureja vodnik ali 
kratek zapis o Bolfenku, ki bo na voljo vsem, ki 
bodo hoteli ob obisku ponesti s seboj vreden spo
min na ta prelepi kraj v naših Halozah.

Vsem, ki so sodelovali pri tem velikem projektu 
in bodo s tem zapisani v knjigi spominov, žup
nijski kroniki in še marsikje, se iskreno zahvalju
jem. Pokazali ste, da tudi človek, ki ni znan v kul
turnih krogih, lahko to postane, seveda mora imeti 
srčno kulturo in željo delati dobro, ne samo zase 
ampak tudi za skupnost.

Človeku se nehote utrne misel, ali je to stvar ali 
lastnina, dolžnost samo nekaterih. Ne. To je naša 
stvar, lastnina vseh nas, dar naših prednikov. 
Strnimo moči in dobro voljo ter delajmo po svojih 
močeh za skupno stvar.

Janko Frangež
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Skrb
Zgodnje odkrivanje predrakavih 

sprememb materničnega vratu pri žen
skah ima za cilj zmanjšati zbolevnost 
in umrljivost za rakom. To pomeni od
krivanje bolezni v zgodnji fazi, ko še ni 
nobenih simptomov v populaciji, ki je 
na videz popolnoma zdrava.

Prav pri tej bolezni že dolgo po
znamo njen razvoj in vemo, daje potek 
počasen in traja več let.

Rak materničnega vratu je eden red
kih rakov, ki ga lahko preprečimo s 
pregledovanjem navidezno zdravih 
žensk. Tako odkrivamo predrakave 
spremembe, ki jih lahko uspešno zdra
vimo. V Sloveniji opravljamo redne gi
nekološke preventivne preglede z od
vzemom citoloških brisov (test PAP) 
že od približno leta 1960. Po podatkih 
Registra raka za Slovenijo se je inci- 
denca bolezni zmanjšala od 
28,8/100.000 v letu 1961 na 16,1 v letu 
1982. Od takrat se zbolevnost ne 
zmanjšuje več, pri mlajših od 54 let pa 
se celo povečuje. Vsako leto zboli za 
rakom materničnega vratu, v Sloveniji 
od 160 do 180 žensk. Zaskrbljujoče pa 
je, da se je incidenca leta 1994 spet 
povečala na 18/100.000 žensk, pred
vsem na račun mlajših žensk, starih od 
30-39 let.

Analize kažejo, da približno polo
vica Slovenk ne hodi na redne gineko
loške preglede kljub svetovanju, da naj 
prihajajo na preglede celo vsako leto. 
Preventivni ginekološki pregled je ena 
od pravic iz obveznega zdravstvenega 
zavarovanja.

Vendar Slovenija v tem pogledu ni 
izjema. Tudi v drugih državah ugo
tavljajo, da prihaja na redni preventivni 
pregled premalo žensk.

Prav zaradi tega se pripravlja držav
ni program, ki bo do leta 2000 zajel ce
lotno državo, cilj pa je zmanjšati zbo
levnost in umrljivost za rakom mater
ničnega vratu. Vključene bodo ženske 
od 25 do 64 let, ki bodo dobile pisno 
vabilo za preventivni ginekološki pre
gled.

Drugačna pa je situacija pri raku 
dojk. Dojke so na površini telesa lahko 
dostopne. Na prvi pogled izgleda, daje 
zgodnja diagnostika raka zelo lahka. 
Vendar temu ni tako. Številni drobni 
mlečni kanalčki se cepijo v neštete 
drobne vejice, na koncu katerih so 
žlezni mešički, iz katerih lahko vzni

kne rak kjerkoli v dojki. Začetek bo
lezenskega dogajanja torej ni eno
stavno dostopen, kakor je na primer na 
ustju maternice. Zaradi tega skušamo 
na različne načine priti do čim zgod
nejše diagnoze.

V našem prostoru najprej priporo
čamo samopregledovanje dojk. Večino 
raka še vedno odkrijejo pacientke sa
me. Študije so pokazale, da je bil pri 
ženskah, ki so se redno samopregledo- 
vale, odkrit rak velik 2 cm, pri tistih, ki 
se pa niso, pa 3,5 cm. Priporočamo sa- 
mopregled 8.dan menstruacijskega cik
lusa. Dojki pretipamo najprej pod prho, 
nato leže in potem jih opazujemo še v 
ogledalu z rokami, dvignjenimi nad 
glavo.

za zdravje
m

Osnovna preiskava pri zdravniku je 
klinični pregled, kjer dojki opazujemo 
in pretipamo. Nato sledi mamografija, 
to je rentgensko slikanje dojk. Podatki 
o uspešnosti metode so med 80 in 96%. 
Odvisno od znakov bolezni pa nato 
uporabljamo še druge diagnostične me
tode.

Mena ali klimakterij je obdobje med 
zrelostjo in starostjo, čas številnih bio
loških, psiholoških in socioloških spre
memb. Danes se veča število starejših 
žensk in v razvitem svetu doživi meno
pavzo 95% žensk, po menopavzi pa 
živijo v povprečju še 30 let. Podobni 
podatki veljajo za Slovenijo.

Najpomembnejše spremembe po me
nopavzi, to je zadnji menstruaciji, nas
tanejo zaradi zmanjšanja celotne ko
ličine spolnega hormona estrogena. 
Posledice znižanja estrogenov so vazo- 
motorni simptoni — vročinski valovi, 
močno potenje, razbijanja srca, nespeč
nost, manjša zmožnost koncentracije, 
slabši spomin, pomanjkanje samozau
panja, strah, jokavost, depresivnost. 
Važnejše in resnejše pa so kasne posle
dice — osteoporoza in bolezni srca in 
ožilja.

Čeprav je mena naravni pojav, po
vzroči nemalokrat resne motnje, ki bi 
jih morali označiti kot znamenja bo
lezni. Povsem je razumljiva zdravniška 
skrb pri starostnih pojavih, kot so na- 
glušnost, daljnovidnost, bolezni zob ali 
starostna sladkorna bolezen. Pomanj
kanje spolnih hormonov v meni pa je 
edino stanje v organizmu, kjer nado
meščanje do sedaj ni bilo samoumevno 
dejanje.

Nadomestno hormonsko zdravljenje 
v menije nedvomno eden naj večjih na
predkov medicine zadnjih 25 let. 
Glavna korist je v preprečevanju zlo
mov zaradi osteoporoze in zmanjše
vanju bolezni srca in ožilja.

Pri osteoporozi se zmanjšuje kosma 
masa in gostota, zvečana pa je nagnje
nost k zlomom zapestja, hrbtenice in 
kolka. Pomenopavzalna esteoporoza se 
prične 5-7 let po menopavzi in pri 25% 
žensk je letna izguba kostne mase do 
6%.

Zbolevanje za aterosklerotičnimi 
spremembami srca in ožilja se pri po- 
menopavzalnih ženskah pomembno 
zveča. Zaradi teh bolezni umre več 
žensk kot zaradi vseh oblik raka.

Cilj nadomeščanja hormonov je 
ohraniti oziroma izboljšati psihofizično 
stanje žensk v meni.

«Gospa, je pač treba potrpeti. To je 
mena. Saj bo minilo,» to ni opravičlji
va zavrnitev za hormonsko zdravljenje.

Danes so na voljo številni učinkoviti 
preparati za nadomestno hormonsko 
zdravljenje.

Važno je, da se ženska seznani tako 
z njihovo koristnostjo kot tudi z more
bitnim tveganjem in se nato odloči za 
zdravljenje ali pa ga zavrne.

Zdravljenje naj bi pričeli takoj, ko 
ženska občuti težave, če si zdravljenje 
želi in ni kontraindikacij. Vendar pa za 
začetek zdravljenja nikoli ni prepozno. 
Mora pa biti zdravljenje dovolj dolgo 
in to kar več let, če želimo zmanjšati 
tveganje zbolevanja za osteoporozo ali 
za kardiovaskularne bolezni.

Mnogi pa se bojijo koncerogenih hor
monov, predvsem je prisoten strah pred 
rakom dojk. V zadnjih letih je bilo ob
javljenih več analiz, ki so skušale najti 
odgovor na vprašanje, ali hormonsko 
nadomestno zdravljenje vpliva na nasta
nek raka dojke. Večina raziskovalcev se 
strinja, da je navkljub tveganju le-to 
tako majhno, da ga dobre plati zdrav
ljenja zanesljivo odtehtajo. Morali bi 
razmišljati predvsem o dobrih straneh 
hormonskega zdravljenja in o boljši 
kvaliteti življenja, ki jo ta prinaša.

Dr. Tatjana Kotar-Rop, 
ginekologinja, Dispanzerja za žene 

Zdravstvenega doma Ptuj
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MAJŠPERK • OBMOČNO SREČANJE LJUDSKIH PEVCEV IN GODCEV

Letos več 
kot 200 
nastopajočih

Dvorano Tovarne volnenih izdel
kov v Majšperku so v soboto, 24. 
januarja po dveh letih ponovno na
polnili ljubitelji starega ljudskega 
izročila. Lani je bila tovrstna pri
reditev v Zavrču, kjer je nastopilo 
okoli 170 izvajalcev ljudskih pesmi. 
Letošnjega že 24. območnega sreča
nja zapovrstjo v organizaciji Zveze 
kulturnih organizacij Ptuj pa se je 
udeležilo več kot 200 nastopajočih — 
ljubiteljev ljudskih pesmi, godenja 
in petja. Soorganizator tokratnega 
srečanja je bilo Kulturno-umetniško 
društvo Majšperk.

Zbrane nastopajoče skupine in obi
skovalce je v uvodu, v imenu občine 
Majšperk kot gostiteljice, pozdravil 
župan Franc Bezjak. V svojem nago
voru je izvajalcem zaželel sproščen 
nastop, vsem obiskovalcem pa prijeten 
večer ob poslušanju kulturne dediščine 
naših prednikov na področju ljudskega 
petja in igranja. Nato je prostor za pol
tretjo uro napolnila govorica ljudskih 
pesmi in igranja.

Kot prva se je predstavila domača 
skupina pevk KUD Majšperk, ki so 
zapele pesem zelo zgovornega naslova 
“Tu pri nas v Majšperku je res prav 
lušno biti”. Sledila je predstavitev še 
drugih 30-ih pevskih in godčevskih

DOBRE MARNJE
je glasilo Občine Majšperk, ki je tudi izdajatelj glasila.
NASLOV:
Občina Majšperk, Majšperk 32, telefon in fax 062/794-422. 
UREDNIŠKI ODBOR: Potočnik Silvo, Rakovec Jože, Lorber Danka, 
Pernek Marija in Skok Marijo.
LEKTOR: Norijo Krušit.
UREJANJE IN TISK: Tiskamo Vili Polcjžer s.p. Ptuj.
Po mnenju Urada vlade za informiranje R Slovenije številka 
4/3-J 2-1676/95-23/361 z dne 25. oktobra 1995, se 
šteje lokalno informativno glasilo DOBRE MARNJE za izdelek in
formativnega značaja iz 13. točke tarifne številke 3 za 
katerega se plačuje davek od prometa proizvodov po stopnji 5 
odstotkov.

skupin z območja dravskega in ptuj
skega polja, Haloz in tudi Slovenskih 
goric. Nastopili so: Muzikantje veseli 
Urbančani z Desternika, ki so zaigrali 
Marš, Kvartet Društva upokojencev 
Rogoznica, ki so zapeli pesem Pod 
mojo kajžo stoji klopica, Kopači iz 
Podlehnika so se predstavili s pesmijo 
Jaz pa v gorico grem, Pevcp iz Mar
kovcev so zapeli Keri hoče v Sturmove 
iti, Pevke iz Markovcev so zapele pe
sem Zapeljano dekle, Muzikantje — 
prijatelji Haloz so se predstavili s pes
mijo Prišla je pomlad, Pevke KUD

Skorba so zapele Če bi bil jaz mož bo
gat, Fantje iz treh vasi so zapeli koled- 
niško Za tri kralje, Pevci — prijatelji 
Haloz so se predstavili s pesmijo Urca 
sedem je odbila, Godca Milošič iz 
Vidma pri Ptuju sta zaigrala polko, 
Pevke iz Lovrenca na Dravskem polju 
so zapele pesem Na zemljo pluje rosni 
dih, Pevci iz Cirkulan so zapeli Pri
jatelj moj preljubi, Pevke iz Cirkulan 
so nastopile s pesmijo Ko babe vkup 
stojijo, Muzikantje Trio Grozd iz Za
vrča so zapeli Sto let staro polko, Vi
nogradniki iz Vidma pri Ptuju so nas
topili s pesmijo Zakaj nocoj mi žalost
no tak bleda lunca sveti, Pevke druge 
pomladi Društva upokojencev iz Kid
ričevega so se predstavile s pesmijo 
Nežika v brezju, Pevci KPD Stoperce 
so zapeli pesem Snoč je bla ena fajna 
noč, Pevke iz Zavrča so zapele Po 
cesti prijaše mladi fant, ženska muzi- 
kantska skupina PD Cirkovce je zai
grala in zapela pesem Marička moja, 
Pevke PD Čirkovce so se predstavile s 
pesmijo Po cesti greta študenta dva,

Pevci KPD Stane Petrovič Hajdina so 
zapeli Na vrtu je rožice plela in pela je 
pesmi lepo, Pevke KPD Stane Petrovič 
s Hajdine so zapele pesem Hajdinske 
frajlice za Dravco hodijo, Pevke iz Ma
le vasi s harmonikarjem Primožem Ke- 
lencom so se predstavile s pesmijo Naš 
dedek je prišel s harmoniko, Lukarce iz 
Dornave so zapele Na strehi je zapel 
kokot, Pevci iz Trnovske vasi so zapeli 
Čujte, kaki mož je živel, Pevci Turis
tičnega društva Vitomarci so zapeli pe
sem Spominčica, Muzikantje iz Lan
cove vasi so zaigrali valček, Pevci FD

Rožmarin Dolena so zapeli pesem 
Hvala bodi Bogu večnemu, Pevke FD 
Lancova vas so zapele pesem z naslo
vom Svečenska. Kot zadnji nastopajoči 
pa so se predstavili Muzikantje Trio 
Škorci, ki so z igranjem na violino, 
frajtonarico in kontrabas tako dodobra 
ogreli dlani in srca zbranih v dvorani, 
da so morali poleg predvidene polke 
zaigrati še dve pesmi.

Nastope skupin pevcev in godcev je 
spremljal in ocenjeval predsednik 
Združenja folklornih skupin severovz
hodne Slovenije Branko Fuchs, ki je 
ob zaključku prireditve izrazil izredno 
zadovoljstvo ob tolikšnem številu so
delujočih skupin. S pozitivno oceno se 
je nastopajočim skupinam za sodelova
nje zahvalil tudi predsednik Zveze kul
turnih organizacij Ptuj Franc Lačen in 
jim izročil pisna priznanja, župan 
Franc Bezjak pa jim je v imenu le
tošnje gostiteljice — Občine Majšperk 
izročil simbolična spominska darilca.

Katarina Klep-Černejšek


